
Protokół Nr 47/2021 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Zdrowia, 

Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Turystyki, Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 14 czerwca 2021 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) udzielenia Burmistrzowi Gołdapi wotum zaufania 

2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gołdap 

za 2020 rok 

3) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gołdapi za rok 2020 

4) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021– 2036 

5) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2021 roku 

6) zmiany uchwały w sprawie zasad korzystania ze skweru i parkingu miejskiego na Placu Zwycięstwa  

w Gołdapi 

7) ustalenia strefy płatnego parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych 

na drogach publicznych w strefie i sposobu ich pobierania 

4. Farmy fotowoltaiczne na terenie gminy Gołdap – omówienie  

5. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego Pani Zofia Syperek. 

Powitała członków komisji, pracowników Urzędu i przybyłych gości. 

 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Pani Zofia 

Syperek przedstawiła porządek posiedzenia.  

Do porządku posiedzenia uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3 

1) 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Gołdapi wotum zaufania. 

 

Pełnomocnik ds. Strategii i Rozwoju Gminy Pani Aneta Milczarek powiedziała, że Burmistrz przedstawił  

31 maja 2021 r. Radzie Miejskiej w Gołdapi raport o stanie gminy, który obejmował podsumowanie działalności 

organu wykonawczego gminy w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, 

uchwał rady miejskiej i budżetu obywatelskiego. Rada rozpatruje raport na sesji, na której podejmowana jest 

uchwała w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium Burmistrzowi. Raport rozpatrywany jest  

w pierwszej kolejności, a nad przedstawionym raportem przeprowadza się̨ debatę̨. W debacie zabierają̨ głos radni 

bez ograniczeń́ czasowych, mogą̨ również̇ zabierać́ głos mieszkańcy, po spełnieniu warunków określonych  

w ustawie. Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie gminy Rada Miejska w Gołdapi postanawia udzielić 

wotum zaufania Burmistrzowi Gołdapi. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Gołdapi wotum zaufania. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 2 za, 1 przeciw, 2 wstrzymujące się 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 



 

2) 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gołdap za 2020 rok. 

 

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Gołdap  

za 2020 rok Burmistrz Gołdapi przyjął Zarządzeniem Nr 1021/III/2021 z dnia 30 marca 2021 roku, zmienionym 

Zarządzeniem Nr 1025/IV/2021 z dnia 7 kwietnia 2021 roku i przedłożył Radzie Miejskiej w Gołdapi oraz 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie w wymaganym terminie. Zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy  

o finansach publicznych, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego rozpatruje i zatwierdza 

przedstawione sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gołdap  

za 2020 rok do 30 czerwca następującego po roku budżetowym. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gołdap  

za 2020 rok. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego –  3 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 2 za, 3 wstrzymujące się 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

3)  

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Gołdapi za rok 2020. 

 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Marian Mioduszewski powiedział, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 4 

ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy rozpatrywanie sprawozdania  

z wykonania budżetu oraz podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium. Zgodnie  

art. 271  ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r  o finansach publicznych - organ stanowiący  nie później niż do dnia 

30 czerwca roku następującego po roku budżetowym podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium po zapoznaniu 

się ze sprawozdaniem Burmistrza Gołdapi z wykonania budżetu Gminy za rok 2020 i opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie o tym sprawozdaniu, sprawozdaniu finansowym za 2020 rok, informacją o stanie 

mienia Gminy Gołdap oraz stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Gołdapi. Burmistrz Gołdapi 

Zarządzeniem Nr 1021/III/2021 z dnia  30 marca 2021 roku oraz zmieniającym Zarządzeniem Burmistrza 

Gołdapi Nr 1025/IV82021 z dnia 7 kwietnia 2021 roku przyjął sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Gołdap za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy Gołdap.  Zarządzeniem Nr 1057/V/2021  z dnia 

17 maja 2021 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego za 2020 rok, przyjął sprawozdanie finansowe 

za 2020 rok i przedłożył Radzie Miejskiej w Gołdapi oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie celem 

zaopiniowania. Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie Uchwałą Nr RIO.VIII-0120-185/21 z dnia  

19 kwietnia 2021 roku wydała pozytywną opinię o przedłożonym przez Burmistrza Gołdapi sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Gołdap za 2020 rok. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Gołdapi  24 maja 2021 

roku podjęła Uchwałę Nr 1/2021 w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Gołdap 

za 2020 rok oraz o innych materiałach towarzyszących wnioskowi o udzielenie absolutorium, wyrażając  

tym samym pozytywną opinię o ww. sprawozdaniach i zawnioskowała o udzielenie Burmistrzowi Gołdapi 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Gołdapi za rok 2020. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego –  3 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 2 za, 3 wstrzymujące się 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 



 

 

4) i 5) 

 Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek przedstawiła projekty uchwał w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021– 2036 oraz wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap 

w 2021 roku. 

 

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że proponuje się zmiany w planie dochodów w rozdziale 

„Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego”. Na podstawie Pisma Ministerstwa 

Finansów Funduszy i Polityki Regionalnej zwiększa się plan dochodów o kwotę 3.365,00 zł - jest to ostateczna 

kwota subwencji oświatowej na rok 2021.W rozdziale  „Różne rozliczenia finansowe” dokonuje się zwiększenia 

w planie dochodów o kwotę 1.313.060,83 zł w związku niewykorzystaniem w terminie wydatków, które  

nie wygasają z upływem roku 2020. Na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Gołdapi z grudnia 2020 roku  

w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020 r oraz  

na podstawie art 263 Ustawy o Finansach Publicznych niewykorzystane środki należy przekazać na rachunek 

bieżący jednostki samorządu terytorialnego. Plan dochodów zwiększa się per saldo o kwotę 1.316.425,83 zł. 

Proponuje się zmiany w planie wydatków w rozdziałach = rozdziałach: „Infrastruktura wodociągowa i sanitarna 

wsi”, "Pozostała działalność”, "Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby"; "Pozostała działalność"; "Oświetlenie 

ulic, placów i dróg". Na wniosek Kierownika Wydziału WIK dokonuje się przesunięć między rozdziałami  

i §§ w ramach budżetu Funduszu Sołeckiego dostosowując plan do potrzeb jednostek pomocniczych (Sołectwo 

Główka w kwocie 40.225,29 zł oraz Sołectwo Dunajek w kwocie 11.000,00 zł). W rozdziałach "Drogi 

wewnętrzne"; "Profilaktyczne domy zdrowia" zwiększa się plan wydatków na zadaniach inwestycyjnych: 

"System parkingowy na parkingu miejskim przy Placu Zwycięstwa (źródłem pokrycia są dochody z tytułu 

środków finansowych z niewykorzystanych w terminie wydatków, które nie wygasają z upływem roku 2020- 

190.034,00 zł), "Budowa Zakładu Przyrodoleczniczego wraz z rozbudową Promenady Zdrojowej w Uzdrowisku 

Gołdap" (źródłem pokrycia są dochody z tytułu środków finansowych z niewykorzystanych w terminie 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku 2020 - 1.109.739,86 zł) oraz na zadaniu inwestycyjnym 

"Przebudowa drogi dojazdowej przy ul. Fryderyka Chopina 2B w Gołdapi (źródłem pokrycia są przychody  

z tytułu środków finansowych z niewykorzystanych w terminie wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

2020 - 99.374,20 zł RFIL). W rozdziale "Plany zagospodarowania przestrzennego" na wniosek Kierownika 

Wydziału GPO zwiększa się plan wydatków o kwotę 8.002,00 zł z przeznaczeniem na sporządzenie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego obszaru nad rzeka Gołdapą między ulicami: Generała Sikorskiego, 

Różana i Lipową". Źródłem pokrycia są dochody z tytułu środków finansowych z niewykorzystanych w terminie 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku 2020. W rozdziale „Pozostała działalność” zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 5.784,97 zł w związku z niewykorzystanymi w terminie wydatkami, które nie wygasają  

z upływem roku 2020. W rozdziale "Szkoły Podstawowe" na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej  

Nr 5 w Gołdapi zwiększa się plan wydatków o kwotę 24.276,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę odprawy  

dla nauczyciela zgodnie z art. 20 Karty Nauczyciela. Źródłem pokrycia są środki z rozdziału 80104. W rozdziale 

"Świetlice szkolne" na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 2 w Gołdapi zwiększa się plan wydatków  

o kwotę 10.599,00 zł z przeznaczeniem na ponowne naliczenie Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych 

na 3,5 etatu w świetlicy szkolnej. Źródłem pokrycia są środki z rozdziału 80101. Plan wydatków zwiększa  

się per saldo o kwotę 1.415.800,03 zł. Plan dochodów zwiększa się o kwotę 1.316.425,83 zł i po zmianach wynosi 

114.072.363,52 zł. Plan wydatków zwiększa się o kwotę 1.415.800,03 zł i po zmianach wynosi 122.882.692,20 

zł. Deficyt budżetu po zmianach wynosi 8.810.328,68 zł. Przychody budżetu po zmianach wynoszą 

12.282.176,69 zł. Rozchody budżetu wynoszą 3.471.848,00 zł. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021– 2036. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za, 2 wstrzymujące się 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

 



Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2021 roku. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za, 2 wstrzymujące się 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

6)  

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

w sprawie zasad korzystania ze skweru i parkingu miejskiego na Placu Zwycięstwa w Gołdapi. 

 

 Z-ca kierownika Wydziału WIK Pani Magda Kardel powiedziała, że wprowadzenie płatnego postoju  

w centrum miasta poprzez płatne korzystanie z  parkingu miejskiego koniecznie jest z punktu widzenia oddolnych 

inicjatyw i zaspokajania podstawowych potrzeb społeczności lokalnej. Mieszkańcy chcący dokonać czynności 

urzędowych, czy też turyści  mają wielki problem ze znalezieniem wolnego miejsca parkingowego. Taki stan 

rzeczy powoduje szereg niepotrzebnych napięć i negatywnych emocji. Wprowadzenie płatnego postoju  

ze względu na deficyt miejsc parkingowych  jest jedynym racjonalnym i niezbędnym rozwiązaniem powyższej 

sytuacji problemowej. Biorąc pod uwagę fakt, że parking jest drogą wewnętrzną  zapisy  dotyczące Strefy 

Płatnego Parkowania określone ustawą o drogach publicznych nie mają w tym przypadku zastosowania a opłaty  

za korzystanie z parkingu ustala się na podstawie   ustawy  z dnia  20 grudnia  1996 r. o gospodarce komunalnej. 

Użytkownik pojazdu  poprzez wjazd  na teren parkingu zobowiązuje się do ścisłego przestrzegania  postanowień 

niniejszego regulaminu. Parking jest niestrzeżony, dostępny całodobowo siedem dni w tygodniu za wyjątkiem   

wyłączenia  jego dostępności z racji odbywających  się imprez, na które zostały wydane pozwolenia. Parking  

jest płatny w dni robocze od poniedziałku do piątku w godz. od 9.00 do 16.00. Bilet parkingowy: do 15 min 

postoju – 0,00 zł; za pierwszą i każdą kolejną godzinę postoju – 1,50 zł. Abonament postojowy (postój bez 

zapewnienia miejsca postojowego): miesięczny  – 70,00 zł, półroczny  - 300,00 zł , roczny – 500,00 zł. Opłata 

za brak biletu – 20,00 zł (bilet zagubiony. Z opłat parkingowych  zwolnione są: pojazdy zaopatrzone w aktualną 

kartę parkingową  o której mowa  w art. 8 ustawy Prawo o ruchu drogowym,  wydawaną osobie 

niepełnosprawnej; pojazdy  świadczące usługi komunalne  w trakcie świadczenia usług; pojazdy służb 

ratowniczych  będących w akcji; pojazdy służbowe Urzędu Miejskiego w Gołdapi. 

 

  Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zapytał, czy system ruszy przed czy po sezonie urlopowym. 

 

Z-ca kierownika Wydziału WIK Pani Magda Kardel odpowiedziała, że z dniem 1 sierpnia. 

 

Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński wskazał, że załącznik do uchwały ma złą numerację oraz że forma 

„za wyjątkiem” jest niepoprawna. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie zasad korzystania ze skweru i parkingu miejskiego na Placu Zwycięstwa w Gołdapi. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za, 2 wstrzymujące się 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

7) 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia strefy 

płatnego parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach publicznych 

w strefie i sposobu ich pobierania. 

 

 Z-ca kierownika Wydziału WIK Pani Magda Kardel powiedziała, że ustala się na drogach publicznych  

na obszarze miasta Gołdap Strefę Płatnego Parkowania w granicach określonych w załączniku nr 1 do niniejszej 

uchwały, w której obowiązują opłaty za postój pojazdów samochodowych w dni robocze od poniedziałku  



do piątku w godzinach 9.00 - 16.00. Ustala się stawki opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach 

publicznych  w strefie, o której mowa w ust. 1 oraz opłaty dodatkowej w wysokościach określonych  w załączniku 

nr 2 do niniejszej uchwały. Wprowadza się zerową stawkę opłaty za postój pojazdów samochodowych w Strefie 

Płatnego Parkowania dla użytkowników wskazanych w załączniku nr 3 do niniejszej uchwały.  Ustala się sposób 

pobierania opłat, o których mowa w ust. 2, w  załączniku nr 4 do niniejszej uchwały. Ustala się następujące stawki 

opłat za postój pojazdów samochodowych  w Strefie Płatnego Parkowania: do 30 min postoju - 0,50 zł,   

za pierwszą godzinę postoju – 1,20 zł, za drugą godzinę postoju – 1,40 zł, za trzecią godzinę postoju – 1,60 zł, 

za czwartą godzinę postoju i każdą kolejną -1,20 zł. Ustala się stawkę opłaty dodatkowej za postój pojazdów 

samochodowych bez uiszczenia opłaty za parkowanie  w Strefie Płatnego Parkowania  w wysokości - 50,00 zł, 

w przypadku  wniesienia opłaty dodatkowej w ciągu 7 dni (licząc z dniem postoju) - 30,00 zł. Ustala się zerową 

stawkę opłaty za postój: pojazdów zaopatrzonych w aktualną kartę parkingową o której mowa  w art. 8 ustawy 

Prawo o ruchu drogowym,  wydawaną osobie niepełnosprawnej; pojazdów  wykonujących prace związane  

z infrastrukturą  drogową  w trakcie wykonywania prac; oznakowanych pojazdów : pogotowia gazowego, 

energetycznego,  wodno-kanalizacyjnego, Straży Miejskiej,  podczas wykonywania obowiązków służbowych. 

Opłatę za postój pojazdu w Stefie Płatnego Parkowania (SPP) uiszcza się niezwłocznie od zaparkowania pojazdu, 

poprzez  wykupienie biletu  parkingowego w parkomacie  i umieszczenie go  w trakcie  trwania postoju  wewnątrz 

pojazdu za przednią szybą w sposób umożliwiający kontrolę jego ważności. Opłatę wnosi się z góry za cały 

deklarowany czas parkowania. Osoba wykupująca bilet zobowiązana jest do przestrzegania czasu postoju. Postój 

po upływie czasu określonego na dowodzie wniesienia opłaty jest równoznaczny z nieuiszczeniem opłaty. 

Dopuszcza się zmianę  miejsca parkingowego w obrębie wyznaczonej SPP w ramach uiszczonej opłaty. Opłaty 

za wykupiony, a niewykorzystany czas postoju nie podlegają zwrotowi. 

 

Członek Komisji Pan Marian Chmielewski zapytał, czy samochody policji uprawnione są do korzystania  

ze stawki „zerowej”. 

 

Z-ca kierownika Wydziału WIK Pani Magda Kardel odpowiedziała, że są zwolnieni z opłat.  

 

Członek Komisji pan Zbigniew Makarewicz powiedział, aby zawrzeć w uchwale zapis o wskazaniu osoby 

kontrolującej jaką straż miejska. 

  

Komendant Straży Miejskiej Pan Paweł Werhowicz odpowiedział, że straż miejska nie może zajmować się 

kontrolowaniem działalności komercyjnej. Straż miejska nie może podejmować interwencji w tym temacie, 

chyba że kontroler wskaże, że pojazd stoi w miejscu niedozwolonym.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Syperek poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 

strefy płatnego parkowania oraz wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach 

publicznych w strefie i sposobu ich pobierania. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za, 2 wstrzymujące się 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

Do pkt 4 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska powiedziała, że temat farm fotowoltaicznych pojawił  

się w roku 2016, gdy zaczęły napływać wnioski o lokalizację tychże obiektów. W 2016 wpłynęły 2 wnioski,  

w 2017 wpłynął 1 wniosek, w 2018 wpłynął 1 wniosek, w 2019 wpłynęło 7 wniosków. W większości wnioski 

obejmują obręb Kozaki oraz Bałupiany. W 2020 zostało wydanych 8 decyzji w związku z budową farm 

fotowoltaicznych, tj. 2 farmy w Zatykach, 1 w Jabłońskich, 1 we Włostach oraz 4 przy ul. Suwalskiej. W 2021 

roku została wydana 1 decyzja we wsi Włosty oraz są prowadzone jeszcze 2 postępowania. W procesie wydania 

decyzji zezwalającej na budowę farmy fotowoltaicznej w pierwszej kolejności jest wydanie decyzji 

środowiskowej a później procedura decyzji o warunkach zabudowy. W 2021 r. nastąpi wzrost zapotrzebowania 

na dane inwestycje  i wpłynęło 13 wniosków.  

 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto dodał, że trzeba wziąć pod uwagę fakt, iż z czasem farmy fotowoltaiczne 

będą zajmować coraz większe obszary.  



 

Członek Komisji Pan Józef Wawrzyn zapytał, czy trzeba zwrócić się z informacją bądź wnioskiem do urzędu 

miejskiego przy zamiarze budowy na dachu budynku wielomieszkaniowe fotowoltaiki.  

 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska odpowiedziała, by przyjść z materiałami do wydziału  

GPO celem przekazania szczegółów inwestycji. Poinformowała, że ruszyły konsultacje społeczne dotyczące 

zmiany studium zagospodarowania miasta i gminy Gołdap. Składanie uwag i wniosków to też miejsce  

do dyskusji  w kwestii ograniczenia lokalizacji projektów obszary na których nie będzie możliwości budowy 

farmy.  

 

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński zapytał, czy za farmy wpływają podatki lokalne. 

 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto  odpowiedział, że podatek będzie naliczany ale nie wiadomo jeszcze  

w jakiej formie.  

 

Członek Komisji Zbigniew Makarewicz zapytał, czy instalacje elektryczne farm nie będą miały wpływu  

na małe instalacje np. domów jednorodzinnych.  

 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że kwestie techniczne będą weryfikowane na podstawie 

dostarczonych dokumentów. 

 

Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że od 2022 zapowiadają się zmiany związany  

z poborem prądu wytworzonego przez farmy fotowoltaiczne. Mogą być mniej opłacalne niż na ten moment.  

 

Do pkt 5 

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zapytał, kiedy gmina wykosi odcinek Green Velo w kierunku 

Jabłońskie – Banie Mazurskie. Dodał, że naprawy wymaga odcinek Rakówek do granicy z gminą Dubeninki. 

 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska powiedziała, że w 2019 roku został podpisany z fundacją 

Stocznia grand o udział w programie „przestrzeń dla partycypacji 2”. Konsultacje społeczne dotyczą opracowania 

miejscowego planu między rzeką Gołdapą a ul. Sikorskiego oraz ul. Różaną. Konsultacje w sprawie zmiany 

studium zagospodarowania terenu będą odbywały się od 19.06.2021 do 20.07.2021 r. Pierwsze konsultacje 

rozpoczną się podczas zawodów na Pumptracku. Punkt stały  konsultacyjny będzie znajdował się w Urzędzie 

Miejskim.  

 

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz powiedział, że na dawnym terenie tartaku zostaną wybudowane 

domki jednorodzinne i dojazd do budowy będzie od ul. Stadionowej a jest to droga turystyczna, często 

użytkowana. Powiedział, by zobowiązać wykonawcę do zachowania bezpieczeństwa na tej drodze. 

  

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska odpowiedziała, że wpłynął wniosek o wydanie decyzji 

 na pozwolenie na budowę budynków mieszkalnych jednorodzinnych na starym tartaku. Projekt budowlany nie 

był zatwierdzany, nie ma pozwolenia na budowę. Po ich uzyskaniu przez inwestora kolejnym krokiem będzie 

opracowanie zmiany planu zagospodarowania obszaru po starym tartaku. Proces budowlany ruszy za 3-4 lata. 

Nośność dróg jest odpowiednia do zabudowy na terenie miejskim i brane jest pod uwagę, że mogą po niej jeździć 

samochody różnych rozmiarów. 

 

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński zapytał, czy przyszła inwestycja obejmuje teren również po byłym 

POM-ie.  

 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska  opowiedziała, że jest dwóch różnych właścicieli i  przy 

opracowywaniu studium proponowany będzie kierunek z przeznaczeniem obu terenów pod zabudowę.   

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

       Protokołowała               Przewodnicząca Komisji 

  /-/  Katarzyna Krusznis                    /-/ Wioletta Anuszkiewicz  

 


